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Upovodu obilje`avanja 25. novembra, Dana dr`avnos-
ti BiH, 22. novembra 2019. godine odr`ana je

sve~ana sjednica Op}inskog vije}a Ilid`a. Prije samog
odr`avanja sjednice polo`eno je cvije}e ispred Spomen
kosturnice „Veliki park“ te ispred zgrade Op}ine na
Centralno spomen obilje`je.

Prisutnim su se obratili predsjedavaju}i Op}inskog vije}a
Ilid`a Muhamed Omerovi} i na~elnik Op}ine Ilid`a prof. dr.
Senaid Memi}, koji su svim gra|anima uputili ~estitku za
Dan dr`avnosti BiH. 

“Dan dr`avnosti nije samo datum, to je i u potiljak ubi-
jeni Bošnjak u Bijeljini, zaklana trudnica Zekira Begi} u
Bratuncu, to je ubijena porodica efendije Rami}a iz
Semizovca, to je Hava Tatarevi} iz prijedorskog sela Zecovi,
to je kolektivna d`enaza u Had`i}ima, Poto~arima,
Prijedoru. Dan dr`avnosti je i pokojni Bla` Kraljevi} i Zoka
iz Prve Slavne brigade, to je porušeni Mostar to je i ratni
tunel i ubijena djeca u Hrasni~kom parku. Ali `ivot ide dalje,
to breme moramo nositi i za cijenu dr`ave se ne pita, jer ona
nema ograni~enja, jedino što se mora je sa~uvati je ona,
izjavio je Muhamed Omerovi}.

“Ovaj va`an datum, agresija na našu domovinu, uništa-
vanje i `elja za njenom podjelom, negiranje dr`ave treba da
nas osna`i da ja~amo svijest i našoj djeci ulijevamo misao da
mi drugu dr`avu nemamo. Apelujem na jedinstvo u njenom
o~uvanju. Ne dozvolimo da je neki sitni interesi dijele.
@ivoti naših najdra`ih sinova su polo`eni za njenu opsto-

Odr`ana sve~ana sjednica za
Dan dr`avnosti
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jnost, a na nama je da je ~uvamo” rekao je, izme|u ostalog,
na~elnik Memi}.

Profesor dr. Sanjin Kodri}, predsjednik Bošnja~ke zajed-
nice kulture Preporod podsjetio je prisutne na zna~aj 25.
novembra.

„U suštini ZAVNOBiH je bio prva moderna narodna
skupština BiH i to takva narodna skupština ~iji je jedan od
osnovnih ciljeva bila upravo obnova dr`avnog identiteta, jer
treba se prisjetiti neposredno prije ZAVNOBiH-a praskozor-
je Drugog svjetskog rata, sporazumom Cvetkovi}-Ma~ek iz
1939.godine BiH bila je podijeljena na Banovinu Hrvatsku i
budu}e „srpske zemlje“, a onda 1941. i do kraja rasturena
fašisti~kom okupacijom, odnosno iznova podijeljena od
strane okupatora i njihovih kvislinških saradnika ustaša i
~etnika “ naveo je Kodri}.

Prema njegovim rije~ima ZAVNOBiH je iznova ujedinio
BiH tj. iznova uspostavio svijest o njezinoj dr`avnoj cjelovi-
tosti i stvorio tako fundamentalne pretpostavke za nastavak
dr`avnog postojanja, s njezinom hiljadugodišnjom tradici-
jom dr`avnosti.

„Istina je da Bosna postoji kao povijesna ~injenica, ali i
kao ~injenica narodne svijesti i da kao takva ona prehodi
svakoj drugoj mogu}oj široj dr`avnoj cjelini i da jedino
Bosna mo`e preostati kao takva.Duh BiH kao hiljadugodišn-
je dr`avne povijesne ~injenice mora se ~uvati i širiti posebno
danas kada u vremenu se negira ne samo ZAVNOBIH ve} i
njegova osnovna ideja i dr`ava BH. Nijedan narod ne mo`e
opstati bez svoje domovine, bez svoje dr`ave, bez vlasite
zemlje, baš kao što ni jedna zemlja ne mo`e opstati bez svog
naroda“ izjavio je prof.dr. Kodri} i ~estitao svim gra|anima
praznik. 

U~enici Osnovne muzi~ke škole Ilid`a i ^etvrte osnovne
škole dali su svoj doprinos u program sve~ane sjednice, kao i
istaknuti bh. umjetnik Izudin Bajrovi}.
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Stipendije za 387 
talentovanih u~enika 

i studenata 

Op}insko vije}e Ilid`a na 32. redovnoj sjednici
odr`anoj 28. novembra u Multifunkcionalnoj sali

donijelo je Odluku o stipendiranju talentovanih u~enika i
studenata u školskoj/akademskoj 2019/2020. Ovom
odlukom stipendirat }e se 387 u~enika i studenta, koji
ispunjavaju uslove konkursa i to 143 u~enika i 244 stu-
denta. Za ove namjene iz bud`eta izdvojit }e se 356.160,00
KM (111.540,00 KM za u~enike i 244.620,00 KM za stu-
dente). Na javni poziv prijavljeno je bilo 420 kandidata.

Stipendije i za 137
u~enika i 56 studenta 

V ije}e je donijelo i Odluku o stipendiranju u~enika i
studenata slabijeg imovinskog stanja u školskoj /

akademskoj 2019-2020 godini. Stipendirat }e se 137
u~enika i 56 studenta. Za ove stipendije Op}ina Ilid`a
obezbijedila je 162.500 KM.

Mjese~ni iznos stipendije za u~enike je 75 KM, a za stu-
dente 100 KM. Stipendije }e se ispla}ivati 10 mjeseci.
Sredstva dodijeljena stipendijom se ne vra}aju.

Imenovana ~etiri ~lana
Op}inske izborne komisije

Odlukom Op}inskog vije}a Ilid`a imenovana su ~etiri
~lana Op}inske izborne komisije: Ibran Avdi}, Aida

Godinjak, Lejla Bekan i Vanja Milidrag. U skladu sa
Izbornim zakonom BiH na ovo imenovanje saglasnost
treba dati i Centralna izborna komisija BiH.

Prijedlog Odluke o
utvr|ivanju javnog interesa
„Izgradnja dva autobuska
stajališta uz magistralnu

cestu M5-dionica
„Gromiljak-Bla`uj”

P rijedlog Odluke o utvr|ivanju javnog interesa
„Izgradnja dva autobuska stajališta uz magistralnu

cestu M5-dionica „Gromiljak - Bla`uj“ bila je jedna od
ta~aka dnevnog reda. Vije}e je donijelo odluku kojom se
utvr|uje da je od javnog interesa izgradnja dva autobuska
stajališta uz magistralnu cestu M5-dionica Gromiljak -
Bla`uj i da }e se pristupiti eksproprijaciji nekretnina.
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Donesena Odluka o 
razriješenju predsjednika
i dva ~lana Skupštine 
JP Ilid`a i Odluka o 
imenovanju v.d. 

Odluka o razriješenju predsjednika i dva ~lana
Skupštine Javnog preduze}a za obavljanje komunal-

nih i drugih djelatnosti od javnog interesa Op}ine Ilid`a
„Ilid`a“ društvo sa ograni~enom odgovornoš}u, bila je
pred vije}nicima Op}inskog vije}a.

Tom odlukom Op}insko vije}e Ilid`a razriješilo je
predsjednika i dva ~lana Skupštine Javnog preduze}a za
obavljanje komunalnih i drugih djelatnosti od javnog
interesa op}ine Ilid`a „Ilid`a“ društvo sa ograni~enom
odgovornoš}u zbog isteka mandata i to Hubijar Alvida,
predsjednika Skupštine preduze}a, @ujo Mirsada, ~lana
Skupštine preduze}a i Beši} Hidajeta, ~lana Skupštine pre-
duze}a. Donesena je i Odluka o imenovanju vršioca
du`nosti predsjednika i dva ~lana Skupštine Javnog pre-
duze}a za obavljanje komunalnih i drugih djelatnosti od
javnog interesa Op}ine Ilid`a „Ilid`a“ društvo sa
ograni~enom odgovornoš}u. Odlukom isti ljudi ostaju do
okon~anja procedure po javnom oglasu za imenovanje
predsjednika i dva ~lana Skupštine.

Novi ~lanovi komisija Selma
Sal~in i Faik Hadrovi}

I rma ]enanovi} podnijela je ostavku i razriješena je sa
mjesta ~lana Komisije za statut i propise Op}inskog

vije}a, a imenovana je Selma Sal~in.
Dino Jajagi} razriješen je du`nosti predsjednika

Komisije za obrazovanje, kulturu, sport i pitanje mladih
zbog prestanka mandata, a imenovan je Faik Hadrovi}.

Raspisan Javni poziv za
predlaganje kandidata za
dodjelu priznanja Op}ine

Ilid`a

Op}insko vije}e Ilid`a raspisalo je “Javni poziv za pred-
laganje kandidata za dodjelu priznanja Op}ine

Ilid`a”. I ove godine dodijelit }e se priznanja Op}ine Ilid`a
pojedincima i kolektivima za izuzetne uspjehe u razvoju
privrednih i društvenih djelatnosti i to: Povelja po~asni
gra|anin/gra|anka Op}ine Ilid`a, Povelja za `ivotno djelo,
Zlatna plaketa, Srebrena plaketa, Zahvalnica i Plaketa
odbrane.

Program rada Op}inskog
vije}a za 2020. godinu

Na posljednjoj sjednici Op}inskog vije}a Ilid`a razma-
tran je i Program rada Op}inskog vije}a za 2020. god-

inu, kojim se utvr|uju zadaci Op}inskog vije}a, prijedlozi
akata koji }e biti razmatrani u toku 2020. godine, a koji su
u skladu sa zakonom, utvr|enom politikom i ekonomskim
razvojem Op}ine. Za vremenski period od januara do
decembra 2020. godine Programom rada Op}inskog vije}a
2020. godine predvi|eno je razmatranje Prijedloga Odluke
o dodjeli priznanja u 2020. godini, Prijedloga Odluke o
ure|enju dvorišta na podru~ju op}ine Ilid`a, te Programa
odr`avanja, zaštite, rekonstrukcije lokalnih i nekate-
gorisanih cesta. Izme|u ostalog Vije}e je utvrdilo i razma-
tranje ta~aka poput: Informacije o provo|enju Zakona o
pravima demobiliziranih branilaca i ~lanova njihovih
porodica za 2019. godinu, Prijedlog plana stipendiranja
u~enika i studenata slabijeg imovnog stanja u školskoj
2020/2021. godini, Prijedlog odluke o usvajanju regula-
cionog plana “Riverina-Sastavci”, Odluke o zaštiti izvoriš-
ta vode za pi}e loklanih vodovoda ”Kobilja~a”, “Gornje
Vlakovo” i “Jasen”.

Program rada JP “Ilid`a”
d.o.o za 2020. godinu

Op}insko vije}e Ilid`a na redovnoj sjednici, odr`anoj
29. novembra 2019. godini usvojilo je i Program rada

JP “Ilid`a” d.o.o za 2020. godinu. Aktivnosti koje su pred-
vi|ene Programom rada su: odr`avanje higijene na zelen-
im površinama, ~iš}enje korita vodotoka i potoka, te
odr`avanje javnih ~esmi, fontana, kao i centralnog spomen
- obilje`ja. Odr`avanje javnih površina odnosi se i na higi-
jenu sportskih i dje~ijih igrališta, te farbanje metalnih
ograda na mostovima sa radovima reparacije. Program
rada za 2020. godinu sadr`i instrukcije za ljetno odr`avan-
je lokalnih cesta na podru~ju op}ine Ilid`a, a koje se
odnose na otklanjanje uo~enih nedostataka na putevima i
cestama, njihovo evidentiranje i reparacija.
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Stav na~elnika o 
smještaju migranata 
u kasarnu u Bla`uju

Upovodu Odluke Vije}a ministara da kasarnu u Bla`uju pri-
lagodi smještaju migranata Op}ina Ilid`a i njen na~elnik

prof. dr. Senaid Memi} osje}a obavezu da iznese stav o tome i
obavezu upozoravanja na mogu}e posljedice.

Op}ina Ilid`a smatra da je briga o migrantima obaveza
dr`ave Bosne i Hercegovine. Podr`avamo rješavanje ovog prob-
lema na human i korektan na~in uz obavezu da posljedice ne
uti~u na bezbjednost i komoditet lokalnog stanovništva.
Obzirom da niko nije komunicirao sa lokalnom zajednicom
prije nego nam je donesen problem, izra`avamo protest zbog
nepoštovanja i omalova`avanja lokalne zajednice.

Na Ilid`i postoje zgrade za socijalno ugro`ene stanovnike,
postoje nelegalna romska naselja, te su svi stambeni kapaciteti
dati socijalno ugro`enom stanovništvu, a odnos prema lokalnoj
zajednici vezan za ove slu~ajeve je u najmanju ruku aparthejd
Kantona prema lokalnoj zajednici.

Kao op}ina, tra`imo odgovornost i garancije za bezbjednost
migranata i stanovništva. Ovo zna~i da policija i zaštitarske
organizacije moraju imati potpunu kontrolu nad `ivotom i kre-
tanjem ljudi u kampu i van kampa. Predla`emo da oni koji odu
iz kampa gube pravo da se vrate i da se uvede institucija
deportacije u mati~ne zemlje onih koji poka`u da su asocijalni.
Predla`emo da se na lokalnom nivou pokušaju anga`ovati radno
- sposobni migranti. Tra`imo da se maksimalno anga`uju slu`be
i ljudi iz naše lokalne zajednice jer imamo iskustva sa azi-
lantskim centrom koji je bio na našoj teritoriji gdje uposlenima
nije bila briga odnos prema vanjskoj sredini i gdje bivši federal-
ni ministar Baši} nije ispunio sve što je obe}ao. Nadle`nost nad
radom humanitaraca i volontera mora biti definisana i kon-

trolisana. Tra`imo da zdravstveni sistem i servis budu jednaki za
ove ljudi i doma}e stanovništvo, te da se prvenstveno povede
ra~una o porodicama i da se one u prioritetu rješavaju i smješta-
ju. Spremni smo anga`ovati do 50 volontera, falkultetski obra-
zovnih ljudi da preuzmu ono što je obaveza u brizi za ove ljude.
Za stanovnike kampa i uposlene nemogu}e je koristiti gradski
prijevoz te smatramo da se mora organizovati poseban prijevoz
kako ne bi bilo haosa u kretanju. Tra`imo da se daju finansijske
garancije za sve mogu}e štete i obaveze organizatora i lokalne
zajednice.Tra`imo anga`ovanje op}inske inspekcije za sve
komunalne posljedice i potrebe. Nadamo se da }emo o svim
dokumentima i ugovorima biti blagovremeno upoznati i u naj-
manju ruku konsultovani. Tako|er, Op}ina Iid`a poštuje odluku
ve}ine, odnosno Vlade KS i insistira na humanosti koja mora
biti va`nija od politi~kih interesa.

Potpisan Sporazum o 
regulisanju me|usobnih prava

i obaveza na realizaciji 
izgradnje tramvajske pruge

Ilid`a - Hrasnica
Jedan od najve}ih kapitalnih projekata u historiji Op}ine

Ilid`a, izgradnja tramvaj pruge Ilid`a–Hrasnica uskoro
po~inje realizaciju. Nakon dugogodišnjeg rješavanja imovinsko
- pravnih odnosa na predvi|enoj trasi izgradnje, ali i izgradnje
saobra}ajnice i zelenog pojasa prema Hrasnici stekli su se uslovi
da se navedeni projekat realizira na zadovoljstvo gra|ana
Hrasnice, Ilid`e, ali i Kantona Sarajevo. Potpisan je Sporazum o
regulisanju me|usobnih prava i obaveza na realizaciji izgradnje
tramvajske pruge Ilid`a-Hrasnica. Sporazum su potpisali 8.
novembra 2019. na~elnik Op}ine Ilid`a prof.dr. Senaid Memi} i
ministar saobra}aja Kantona Sarajevo Adnan Šteta. 

Strane potpisnice su saglasne da je procijenjena investiciona
vrijednost projekta 40 miliona KM. Op}ina Ilid`a ovim sporazu-
mom se obavezala da }e sufinansirati projekat izgradnje tramva-
jske pruge u iznosu do 25 posto investicione vrijednosti, a u skladu
sa raspolo`ivim mogu}nostima, te da }e riješiti imovinsko-pravne
odnose kao i pribaviti gra|evinske dozvole za tramvajsku prugu i
potrebne saglasnosti za izvo|enje radova. Ministarstvo se obaveza-
lo da }e sa Ministarstvom finansija KS pokrenuti proceduru van-
jskog zadu`ivanja za obezbije|enje finansijskih sredstava iz kredi-
ta sa garancijom dr`ave BiH za realizaciju ovog projekta.

„Op}ina Ilid`a ve} dugi niz godina intenzivno radi na izved-
benom planu projekta pruge Ilid`a - Hrasnica. Tramvajski sao-
bra}aj je ekološki najbolji i najkvalitetniji vid saobra}aja u ve}ini
zemalja. Sa Vladom Kantona imamo zajedni~ki interes, a to je, da
san gra|ana Ilid`e više od 40 godina da }e se napraviti tramvajs-
ka pruga postaje java. Dogovor je da idu}e godine po~injemo sa
radovima“ izjavio je na~elnik Memi}, te zahvalio Vladi Kantona
Sarajevo na razumijevanju, va`nosti i vrijednosti problema i
zna~aja ovog projekta. Dodao je kako je napravljena ~itava aveni-
ja prema Hrasnici za realizaciju ovog kapitalnog projekta.

“Ovaj projekat je od interesa za sve gra|ane Kantona
Sarajevo, a ne samo Ilid`e. Cilj Vlade Kantona Sarajevo da što je
mogu}e više pove`e javnim prijevozom, tramvajima i trolejbusi-
ma sve op}ine u Kantonu Sarajevo. Od idu}e godine gradi se
najmodernija pruga obostrano od 13km, sa dvije okretnice, sa
modernim sistemom naplate i video nadzorom” rekao je min-
istar saobra}aja Šteta.

Stav na~elnika Op}ine Ilid`a
po pitanju migranata

Upovodu pri~e o migrantima po raznim medijima a koja se
odnosi za Op}inu Ilid`a na~elnik prof.dr. Senaid Memi}

smatrao se obaveznim da objavi svoj stav po tom pitanju.
- Nemogu}e je da se bilo šta radi na našem podru~ju, a da

ne postoji slu`bena korespodencija sa nadle`nim za rješavanje
ovog problema. Ni Vije}e ministara ni Vlada Federacije BiH
se zvani~no nisu obratile Op}ini Ilid`a.

- Postoji dogovor op}ina iz Kantona Sarajevo i Vlade
Kantona Sarajevo da smještaj migranata bude pod odre|enim
uslovima i odre|enog kapaciteta disperziran na ~itavom
podru~ju Bosne i Hercegovine.

- Normalno je da }e stanovništvo MZ Bla`uj i drugih
dijelova op}ine Ilid`a negodovati i štititi se od loših posljedi-
ca mogu}eg smještaja. Naš uslov za ovo je bio da se ne dozvoli
haos nego da se ljudski postupa uz apsolutnu kontrolu kre-
tanja i ponašanja kao i stanja migranata.

- Kako ne bi pojedini mediji i pojedini funkcioneri pre-
bacivali teret na lokalnu zajednicu izjavljujem da smo sprem-
ni pomagati i sara|ivati u svemu što }e Bosnu i Hercegovinu
prikazati humanom dr`avom, a nismo spremni prihvatiti
odgovornost za bilo ~iju nesposobnost od nivoa dr`ave do
nivoa Kantona.

- Opominjem da ne postoje ni policijske ni politi~ke snage
koje mogu ovaj problem kanalisati, te o~ekujem da plan
funkcionisanja bilo ~ega što ima veze sa lokalnom zajednicom
mora biti prihva}eno od lokalne zajednice.

- Pozivam da svi koji imaju obavezu u~ine sve da ovaj
problem bude riješen ljudski, pošteno i onako kako }emo
sa~uvati i naše i dostojanstvo `rtava migrantske krize.
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Bud`et po mjeri gra|ana
Op}insko vije}e Ilid`a je na 31. redovnoj sjednici odr`anoj 31. oktobra 2019. u

Multifunkcionalnoj sali utvrdilo Nacrt Bud`eta za 2020.godinu u iznosu od
29. miliona KM i uputilo ga na javnu raspravu od 5. do 13. novembra 2019.godine.
Op}inski na~elnik sa svojim saradnicima u~estvovao je u svim mjesnim zajednica-
ma na zborovima ga|ana gdje su provedene javne rasprave o Nacrtu Bud`eta
Op}ine llid`a za 2020.godine. Gra|ani su iznosili svoje primjedbe i potrebe koje bi
se trebale uvrstiti u Bu`et 2020.

U MZ Butmir na javnoj raspravi odr`anoj 05. novembra 2019. godine neki od
prioriteta koji su istaknuti od strane gra|ana i Savjeta MZ su : izrada provedbeno
planske dokumentacije za vodosnabdjevanje ulice Hipodrom u skladu sa RP-om,
te izgradnja projektne dokumentacije za izgradnju fekalne i separativne kanaliza-
cione mre`e u ulici Butmirska cesta, uklju~uju}i i ostale ulice u kojima dolazi do
izlijevanja. Savjet ove MZ smatra da je potrebno izvršiti asfaltiranje ulice 13. juni
od broja 5 do broja 9 uz u~eš}e gra|ana, asfaltiranje kraka ulice Aerodromska od
br. 21 do br. 33 uz u~eš}e gra|ana, asfaltirati i krak ulice Poligonska od br. 208 do
br. 234, a i asfaltiranje ulice Hipodrom od br. 201 do br.207. Istaknuta je i potreba
izgradnje kru`nog toka na spoju ulica Butmirska cesta, Poligonska Aerodromska,
kao i izgradnja pješa~ke staze u ulici Hipodrom od spoja sa ulicom Poligonska,
desnom stranom od igrališta. Na javnoj raspravi u MZ Butmir bilo je govora i o
pitanjima ure|enja vodotoka. S tim u vezi planirana je regulacija male Tilave i
@eljeznice u pravcu Vojkovi}a. Tako|er, istaknuto je da treba izvršiti pregled i
eventualnu rekonstrukciju mostova u ulicama: Ilirska, Butmirska cesta, Izeta
Èomare i pješa~kog mosta koji spaja ulice Butmirska cesta i Saliha @ige. Potrebno
je nastaviti sa akcijom nabavljanja PVC kanti za sme}e u saradnji sa KJKP “Rad”
za kompletan Butmir. Utv|ena je nu`nost izgradnje jedne ili više sportskih ploha
sa prate}im sadr`ajem, te dje~ijih igrališta sa mobilijarom.

Savjet i gra|ani MZ Donji Kotorac iznijeli su sljede}e prioritete: ~iš}enje
vodotoka rijeke Tilave cijelom du`inom, na potezu od mosta kod polazne auto-
buske stanice do mosta u Aerodromskoj ulici kod ^olaka, te samu sje~u i ~iš}enje
rastinja u koritu rijeke, izgradnja betonskog mosta u ulici Branilaca Donjeg
Kotorca do broja 45, zamjena klupa ispred spomen obilje`ja kod MZ, regulisanje
autobuskog i kamionskog saobra}aja kroz ulicu Tuneli, kako bi se isti zabranio iz
pravca RS kroz navedenu ulicu, a preusmjerio iz pravca Aerodromske ulice prema
ratnom tunelu DB, te izgradnja manjeg dje~ijeg parka sa toboganom, klackalicom
i ljulja~kom sa jednom klupom za sjedenje u ulici Tuneli br. 45.

U MZ Sokolovi}- Kolonija iznijete su slijede}e inicijative: izgradnja tramvajske
pruge, nastavak radova na izgradnji saobra}ajnice uz rijeku @eljeznicu iznad Ratnog
mosta, presvla~enje asfaltom ulice Sestara El~i} (180 metara), D`ananova (180 metara),
Nihadija ( 180 metara), Avde Karabegovi}a (140 metara), Kapetana Hajre Meši}a (200
metara), Arnaudija (330 metara), Ferhat paše Sokolovi}a od broja 69 do broja 81 (120
metara), te Bjelašni~ka ulica (650 metara), postavljanje video nadzora na raskrsnice
ulica Umihane Èuvidine i Hrasni~ka cesta, ulica Ahmeta Ljubun~i}a i Hrasni~ka
cesta, u ulicama Most spasa prema Ratnom mostu i raskrsnica kod vaspitno obrazovne
ustanove “BOSNA SEMA”, u ulici Bjelašni~ka do br. 2. Gra|ani i Savjet MZ istakli su
va`nost ure|enja obala i korita rijeke @eljeznice iznad Ratnog mosta, rekontrukciju i
modernizaciju javne rasprave na podru~ju ~itave MZ sa efikasnijim rasvjetnim tijeli-
ma, projektovanje i izgradnja ambulante porodi~ne medicine u Sokolovi}- Koloniji na
dvije lokacije i to lokalitet gdje je zapo~et Sportsko-rekreacioni centar i lokalitet pored
MZ Sokolovi}- Kolonija. Potrebno je pristupiti izradi projektno-tehni~ke doku-
mentacije za lokalitet na kojem se gradi sportska dvorana, zapo~eti projekat dogradnje
JU Peta osnovna škola, te pristupiti izgradnji dje~ijih igrališta sa prate}im mobilijarom
na sljede}im lokacijama: lokalitet izme|u ulica Nihadija i Sestara El~i}, te Huseina
Ðoze iza broja 326 - naselje RVI. Tako|er, istaknuto je da je potrebno uraditi nad-
strešnice na svim autobuskim stajalištima gdje ih nema, te sanirati one koje su deva-
stirane ili su u jako lošem stanju, te poboljštati usluge u ambulanti porodi~ne medicine
anga`ovanjem tre}eg ljekara, stomatologa i pedijatra.

Izgradnja tramvajske pruge jedan je od prvih prioriteta gra|ana MZ Hrasnica
I. Savjet je tra`io i uklanjanje ograde na saobra}ajnici Put Famosa koja u vlasništvu
Doma za stara lica Green d.o.o. Prema Regulacionom planu Hrasnica I, potrebno je
izvršiti izgradnju putne komunikacije na dionici od Lasi~ke megare br. 24 do spoja
sa ulicom Begluk, sanirati i rekonstruisati plato ispred Doma kulture u Hrasnici sa
izvedbom radova ugradnje visokih ivi~njaka, prepreka i zabrane za ulazak motornih
vozila i platoa lociranog izme|u objekata kolektivnog stanovanja u ulicama Put
Famosa i Šehitluci - lokalitet bijelih zgrada, te rekonstruisati javnu rasvjetu na
lokalitetu plato ispred Doma kulture i u neposrednoj blizini ambulante porodi~ne
medicine (pješa~ka staza izme|u ulica Šehitluci i Derviš paše Bajezidagi}a).

Neke od inicijativa koje su iznijete na javnoj raspravi MZ Hrasnica I je i
iznala`enje tehni~kog rješenja i obezbje|enje napajanja vodom naseljena mjesta
Šerifi}i i Jasen, te rekonstrukcija dijela glavne vodovodne mre`e od rezervoara na
Igmanu do ku}a u u ulici Bunica. Predvi|eno je i ~iš}enje korita rijeke Bunice na
potezu od izvora do uš}a ove rijeke u rijeku Ve~ericu, izgradnja niskonaponske
elektro – mre`e za naselje Zoranovi}i, kao i postavljanje saobra}ajnih ogledala u
ulicama Zije Krajine na spojevima krakova za centralnim dijelom ulice i na spoju
ulice Jasen, Zoranovi}i i Šerifi}i, sa spojem putne komunikacije Krupac – Igman.
Tako|er, na postoje}im javnim parkinzima nu`no je izvršiti obilje`avanje parking
mjesta, a kako su rekli na na javnoj raspravi MZ Hrasnice I potrebno je izvršiti i
izgradnju dje~ijeg igrališta sa savremenim mobilijarom ispred ulaza u dvorište
^etvrte osnovne škole u ulici Put Famosa br. 34, izna}i adekvatno rješenje za stavl-
janje kino sale u Domu kulture Hrasnica u funkciju.

Gra|ani, odnosno Savjet MZ Hrasnica II tra`ili su slijede}e: nastaviti
aktivnosti na izgradnji tramvajske pruge Ilid`a-Hrasnica, izvršiti asfaltiranje kraka
ulice Stari drum od br. 114 do br. 106, dva kraka ulice Zeleni put i izgraditi pješa~ku
stazu sa visokim ivi~njacima u ulici Školska na dionici od spoja sa ulicom Ahmeta
Bošnjaka do ulice Školska br.16, postaviti usporiva~e saobra}aja u ulici Sabita
U`i~anina od br. 2 do br. 10. Potrebno je izvršiti obnavljanje i postavljanje horizon-
talne i vertikalne signalizacije na podru~ju Mjesne zajednice Hrasnica II, ~iš}enje
rijeke Ve~erice i postavljanje mre`a na koritu tako|er je jedan od zahtjeva gra|ana.
Predvidjeti nov~ana sredstva za rekonstrukciju postoje}ih objekata u kompleksu

Sportskog centra “FAMOS” i pristupiti izgradnji nogometnog terena sa vješta~kom
travom i atletskom tartan stazom, te izgraditi sportsku plohu na zelenoj površini u
ulici Sabita U`i~anina br. 3, 5, 7. Na zboru gra|ana odr`anom 7. novembra raspravl-
jaju}i o Nacrtu Bud`eta u MZ Ilid`a Centar Savjet je iznio slede}e potrebe: rekon-
strukcija dijela ulice dr. Mustafe Pintola, krak od kotlovnice Biroa za zapošljavanje,
osposobiti podvo`njak koji bi mogli koristiti i osobe u invalidskim kolicima,
sanacija pješa~ke zone izme|u ^etvrte gimnazije i Prve osnovne škole, pristupiti
rekonstrukciji mosta na Magistralnom putu M-17 (ograda) tako|er i postaviti auto-
busko stajalište sa nadstrešnicom na magistralnom putu M-17.

U MZ Lu`ani potrebno je izvršiti: asfaltiranje ulice Banjska od br. 12 do kraja,
nastavak asfaltiranja ulice Karima Zaimovi}a od br. 5 do br. 14, izgraditi nedosta-
ju}e kanalizacione mre`e u naselju Vrutci i tri kraka ulice IV Viteške brigade od
br.44 do kraja ulice, izgraditi niše u ulici Velika Aleja do kraja ulice i Samira
]atovi}a Kobre.

Savjet MZ Vreoca tra`io je: rekonstrukciju dijela ulice Lu`ansko polje od
semafora do kru`nog toka, asfaltirati stazu koja se nalazi uz korito rijeke @eljeznice
od novoizgra|enog pješa~kog mosta do mosta M-17, ali i postaviti osvjetljenje na
ovoj stazi. Vršiti ravnanje makadamskih saobra}ajnica i nasipanje istih u ulici
Konaci, a i postavljanje le`e}ih policajaca u ulici Vreoca i Bla`ujski drum.

Na javnoj raspravi u MZ Vrelo Bosne izneseni su neki od prioriteta : asfalti-
ranje krakova ulice Mitri}i uz u~eš}e gra|ana, rekonstrukcija ulice Magistrala,
izgradnja kru`nog toka na raskrš}u Magistralnog puta M-17 - Plandište - Vrelo
Bosne, regulisati otpadne vode na autobuskim stajalištima Vrelo Bosne na relaciji
Ilid`a-Had`i}i i Osjek, izvršiti iluminaciju Rimskog mosta kao i osvjetljenje.

Na javnoj raspravi o Nacrtu bud`eta za 2020. godinu, Savjet i gra|ani u MZ
Bla`uj naveli su neke od prioriteta: asfaltiranje ulice Vlakovo od br. 21, izgradnja
kru`nog toka na brzoj cesti kroz MZ Bla`uj u ulici Bla`uj br.84 na lokaciji kod
restorana Mujani}, asfaltiranje ulice Vlakovo od br. 422 do br. 416, izgradnja
pješa~ke staze dio ulice Kamenolom od “Gorenja” kod podvo`njaka do br. 54 kod
~esme, rekonstrukcija ulice Vlakovo od po~etka uspona od groblja Vlakovo do spa-
janja s ulicom Gornje Vlakovo oko 500 metara. Rekonstrukcija, osvjetljenja pot-
putnjaka kod ulaza u PAK centar i postavljanje staze za invalide, izgradnja zaštitne
ograde od skretanja prema školi pored firme JUB i dalje u pravcu Vlakova do br.
21 izgraditi dje~ije igralište u ulicama Planta`a neposredno pored izgra|ene
d`amije, rekonstrukcija mosta pored rijeke Zujevine i pješa~ki mosti} u ulici
Vlakovo iza pruge, sugestija i prijedlog je gra|ana ove MZ.

Na javnoj raspravi odr`anoj 11. novembra 2019. godine neki od prioriteta koji su
izneseni od strane gra|ana i Savjeta MZ Rakovica : izvršiti rekonstrukciju ulica Gornja
mahala, ^esma, Buhotina, Zenik, Šamin gaj Stanjevac/Rukodol od kraja novog asfalta
do raskrš}a i krak prema Rukodolu, Kobilja~a spoj kraja novog asfalta sa magistralnom
cestom, Bistri~ki put, spoj sa ulicom ^esma, izvršiti krpa`u udarnih rupa u ulicama
Kakrinjski put, Gornja mahala, Zenik, Buhotina, ^esma. Na raspravi je zaklju~eno da
treba obezbijediti svim gra|anima koji imaju tehni~ke uslove za priklju~ak objekata na
gradsku vodovodnu mre`u, a nisu potpisali ugovore u vrijeme trajanja akcije da pot-
pišu ugovor sa Op}inom Ilid`a, ali da treba riješiti problem odvodnje oborinskih voda
sa magistralne ceste uz pješa~ku stazu pored Osnovne škole.

Prioriteti MZ Osjek: nastavak izgradnje saobra}ajnice od mosta prema ulazu
u Osjek, asfaltiranje putne komunikacije izme|u ulica Nadosjek i Mratnjeva~e,
izgradnja nove putne komunikacije izme|u ulica Nadosjek od br.190 sa ulicom
Hendekuša, rekonstrukcija ulice Hendekuša od br.172 u du`ini od 400 metara,
izgradnja isklju~ne trake sa brze ceste prema Toyoti, asfaltiranje ulica uz u~eš}e
gra|ana u ulicama gdje se iska`e zainteresovanost gra|ana. Prioritet je i nastavak
radova na regulaciji korita rijeke Zujevine, nizvodno i uzvodno po 100 metara.

MZ Otes: rješavanje imovinsko-pravnih odnosa i asfaltirane ulice Sastavci po
RP, rekonstrukcija ulice Rahima ]atovi}a, asfaltiranje pješa~ke staze u ulici
Dragana Kulid`ana od objekta MZ-e do taksi štanda u du`ini od 100 metara, asfalti-
ranje pristupnog puta u ulici Rahima ]atovi}a po RP Otes, asfaltiranje spoja ulica
Cap Anamour i Trg Oteškog bataljona u du`ini od 70 metara, izgradnja dje~ijeg
igrališta u ulicama Terovi}a, Dragana Kulid`ana, te rekonstrukcija sportske plohe.

Na javnoj raspravi o Nacrtu bud`eta za 2020. godinu, Savjet i gra|ani u MZ
Stup istakli su sljede}e potrebe: dopuna RP Energoinvest, tj. da se pristupi izradi
regulacionog plana u ~ijem bi sveobuhvatu bila lijeva strana ulice Pija~na, kao i
ulica Tvroni~ka do `eljezni~ke pruge Sarajevo-Plo~e, izuzev objekta Energo in -
vesta, rekonustrukcija ulice Skladi od br. 2 do izlaza u ulicu Doglodi, izgradnja
pješa~ke staze u ulici Hifzi Bjelavca, nastavak izgradnje biciklisti~ke staze na po -
tezu Ilid`a-Stup, pokretanje inicijative za izgradnju kru`nog toka na raskrsnici
ulice Bojni~ka sa ulicama Trešnje i Uglješe Uzelca, izgradnja pješa~ke staze u ulici
Uglješe Uzelca od br. 66 do br. 155, rekonstrukcija svih sfernih ogledala koja su
devastirana, izgradnja mosta na rijeci Dobrinji u ulici Pija~na. Gra|ani su tra`ili
na javnoj raspravi i iznala`enje na~ina alternativnog zagrijavanja u zimskom peri-
odu u cilju smanjenja zaga|enosti zraka, izgradnju ambulante u naselju Doglodi,
kao i izgradnju dje~ijeg igrališta u naselju Doglodi.

Izgradnja škole u MZ Stup II, glavni i hitan je problem koji se treba riješiti, re~eno
je na javnoj raspravi 13. novembra. Dogradnja objekta Mjesne zajednice, Doma kulture,
pošte i ambulante te hitno rješavanje bezbjednosti saobra}aja u ulici Kurta Schorka od
Stupske petlje do Aerodroma tj. gu`vi na raskrš}ima Kurta Schorka-Stupska i Kurta
Schorka - Kasindolska, rekontrukcija saobra}ajnica u ulici Nike Kolumbi}a, rekon-
strukcija saobra}ajnice u ulici Lepeni~ka od br. 62 do br. 76, proširenje Kasindolske ulice
sa trotoarima, postavljanje odgovaraju}ih izbo~ina za usporavanje brzine kretanja vozila
na sobra}ajnicama prema preporuci stru~nih lica, te na raskrš}u ulica Kasindolska i
Nikole Kolumbi}a Šake postaviti saobra}ajne znakove, te izgradnja mosta na rijeci
Dobrinji u ulici Kasindolskih `rtava. Na javnoj raspravi u MZ Stupsko brdo gra|ani su,
izme|u ostalog, iznijeli sljede}e potrebe: asfaltiranje, rekonstrukcija i proširenje ulice
dr.Slive Rizvanbegovi} na potezu izme|u bloka zgrada i Hifa pumpe, rekonstrukcija i
proširenje ulice dr. Kasima Begi}a od potputnjaka u du`ini oko 100 metara prema tram-
vajskom pothodniku, sanacija javne rasvjete u ulicama krak ulice D`emala Bijedi}a
izme|u zgrade “Avaza” i Doma penzionera, planiranje i ucrtavanje objekata za sport i
rekreaciju i to: fudbalski teren, dje~ija igrališta sa prate}im mobilijarom,kao i uklanjanje
ili adekvatno obezbje|enje ruševnih objekata u krugu bivše kasarne Ned`ari}i u ulici
Olivera Ibrahimovi}a br. 26 i 28, i u ulici Stupsko brdo br. 8 i 10.
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Op}ini dato na 
privremeno korištenje 
dio prostora nekadašnje
kasarne Ned`ari}i 

Odlukom Vlade Federacije BiH 50.787 kvadratnih
metara zemljišta sa pripadaju}im objektima

nekadašnjeg dijela bivše kasarne Ned`ari}i dato je na
privremeno korištenje Op}ini Ilid`a, bez nakanade.

Zvani~no ustupanje dijela bivše kasarne Ned`ari}i od
strane Vlade Federacije BiH u korist Op}ine Ilid`a izvrše-
na je 28. novembra u krugu bivše kasarne.

Lejla Kreševljakovi}- Gagula, predstavnica Vlade
FBiH i ~lan Komisije za primopredaju, uru~ila je
na~elniku Op}ine Ilid`a prof.dr. Senaidu Memi}u doku-
mentaciju kojom se na deset godina daje prostor na privre-
meno korištenje bez naknade. 

“Ve} u dva navrata smo tra`ili da nam se ovaj objekat
odnosno prostor ustupi na korištenje, jer je to jedini na~in
da se odr`ava i da bude u korisnim namjenama. Dobili smo
saglasnost od Vlade FBiH. Prostor }emo o~istiti i isplani-
rati odre|ene objekte koji }e slu`iti za rekreaciju stanovni-
ka i djece. Prostor treba biti od koristi za ljude koji ovdje
stanuju” izjavio je na~elnik Memi}. On je dodao da se raz-
govaralo sa predstavnicima Op}ine Novi Grad da zajed-
ni~ki isprojektuju prostor za rekreaciju, jer je je Aleja
Bosne Srebrene granica izme|u dvije op}ine.

Zajedni~kim kapacitetima
do bolje zdravstvene

zaštite

Delegacija Javne ustanove Doma zdravlja Kantona
Sarajevo predvo|ena v.d. generalnim direktorom

Mehmedom Kuli}em posjetila je 13. novembra 2019.
Op}inu Ilid`a.

Na~elnika prof. dr. Senaida Memi}a informisali su o
potrebi Organizacione jedinice Dom zdravlja Ilid`a po
slu`bama i to o pitanju mobilijara i osnovnih sredstava kao
izo pitanju odr`avanja objekta. 

Na~elnik Memi} je ocijenio da gra|ani Ilid`e zaslu`uju
da imaju iste uslove zdravstvene zaštite kao i svi gra|ani u
Kantonu Sarajevo i na tome, kako je re~eno, zajedni~kim
kapacitetima }e raditi.

Op}ini Ilid`a odobreno
30.000 KM za sportske
plohe u Ned`ari}ima

Ugovor o korištenju sredstava iz teku}e rezerve Bud`eta
institucija BiH i me|unarodnih obaveza BiH pot-

pisan je 27. novembra u zgradi dr`avnih institucija.
Ugovor su potpisali na~elnik Op}ine Ilid`a prof.dr.

Senaid Memi} i u ime ministra
civilnih poslova BiH Adila
Osmanovi}a, njegov pomo}nik
Adis Osmanovi}.

Ovim Ugovorom se odo -
bravaju sredstva u iznosu 30.000
KM za izgradnju sportskih
ploha i dje~ijih igrališta u Ne -
d`ari}ima.

Op}ina Ilid`a }e anga`ovati
nezavisnu reviziju u skladu sa
me|unarodnim revizorskim
standardom, gdje }e od revizora
zahtijevati da provede “proce-
dure verifikacije troškova pro-
jekta” i dostavi izvještaj o
stvarnom nalazu Ministarstvu.
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Nabavljeno 1200 kanti 
za odlaganje otpada

Op}ina Ilid`a je nabavila 1200 kanti za odlaganje otpa-
da. Za te namjene izdvojeno je 48.520,45 KM.

Nabavku i dopremu PVC kanti izvršila je firma P.D.
“FARO” d.o.o. Zenica. 

Nabavljeno je 500 komada PVC kanti od 120 litara `ute
boje namjenjene za recikla`ni otpad, 500 crne boje, 120
litara za miješani otpad, 100 komada PVC kanti od 240
litara za miješani otpad, crne boje, te od 240 litara `ute
boje, 100 komada. Kante su podijeljene u MZ Hrasnica II
i to u ulicama: Botulje, Glavogodina, Stoj~evac, Jasike,
Uzunovi}a sokak, Mirsada Fo~e i dio ulice Igmanskih
bataljona. U narednom periodu }e se nastaviti podjela i to
još 350 kompleta PVC kanti. Na osnovu sporazuma sa
KJKP RAD d.o.o. Sarajevo podijeljeno je 250 kompleta
kanti, gdje je svako doma}instvo dobilo po jednu `utu i
jednu crnu kantu.

U Op}ini osposobljeni
slu`benici za 

komunikaciju sa osobama
ošte}enog sluha 

Op}ina Ilid`a i Savez udru`enja osoba s cerebralnom
paralizom Federacije Bosne i Hercegovine su realizo-

vali inicijativu “Komunikacija sa osobama ošte}enog
sluha, obaveza inkluzivnog društva”, u sklopu projekta
“Dijalog za budu}nost” koji implementiraju UNDP,
UNICEF i UNESCO u partnerstvu sa Predsjedništvom
Bosne i Hercegovine. Projekat “Dijalog za budu}nost”
finansira se sredstvima Ureda Ujedinjenih nacija za
podršku izgradnji mira.

Emina Idrizovi} i Sabira Kalji}, uposlenice Op}ine
Ilid`a su uspješno završile obuku koja se odnosi na osnove
komunikacije osoba sa ošte}enim sluhom.

Odr`ana panel diskusija
“Kroz `ivot bez nasilja”
U^etvrtoj gimnaziji Ilid`a 27. novembra 2019. odr`ane

su ~etiri radionice za u~enike/ce osnovnih i srednjih
škola s podru~ja op}ine Ilid`a i panel diskusija “Kroz `ivot
bez nasilja”. 

Oko 80 u~enika/ca imalo je priliku upoznati se sa vrsta-
ma nasilja, s akcentom na vršnja~ko, rodno zasnovano i
cyber nasilje. Po završetku radionica provedena je panel
diskusija s gra|anima/kama Op}ine Ilid`a, na kojoj su gov-
orile Nermina Vehabovi}-Rude`, psihologinja i psihoter-
apeutkinja i Hamida Memiševi}, ~lanica Komisije za zašti-
tu ljudskih prava, predstavke i prijedloge u Op}inskom
vije}u Op}ine Ilid`a.

„U manje od dva sata uspjeli smo nau~iti šta je to sve
nasilje, a o tome nemamo priliku ~esto slušati i uvidjela sam
koliko je va`no govoriti o ovoj temi. Posebno mi je bilo
interesantno u~iti o cyber nasilju jer smo mi u~enici
svakodnevno okru`eni ovom prijetnjom“, rekla je Rijalda
Ragipovi}, u~enica Pete osnovne škole Ilid`a.

Nermina Vehabovi}-Rude` istakla je koliko je va`no da
cijela zajednica bude ohrabrena prepoznati i prijaviti nasilje. 

„Va`no je i da profesionalci budu sposobni prepoznati
nasilje, ljekari, prosvjetni radnici ili policija i da reaguju na
nasilje“, kazala je Vehabovi}-Rude` i dodala da policija
mora reagovati na svaku prijavu nasilja, po cijenu da je to
pedeseta prijava iz iste porodice.

U uvodnom obra}anju na panel diskusiji obratila se
Azra Jahi}, predsjednica Komisije za zaštitu ljudskih prava,
predstavke i prijedloge pri Op}inskom vije}u Op}ine Ilid`a
i predstavila rezultate istra`ivanja koje je ova komisija prov-
ela u proteklom periodu. Rezultati istra`ivanja pokazali su
da ~ak 47 posto stanovnika op}ine Ilid`a smatra da `ene ne
trebaju imati ista zakonska prava kao i muškarci, a 66 posto
stanovnika Ilid`e smatra da `rtve nasilja ne prijavljujuju
nasilje zbog sramote i osude javnosti.

Sve aktivnosti su provedene u sklopu Gender akcionog
plana Op}ine Ilid`a i globalne kampanje, 16 dana aktivizma
protiv rodno zasnovanog nasilja.

Skupu se obratio i na~elnik Op}ine Ilid`a prof.dr.
Senaid Memi} koji je dao podršku ovakvim aktivnostima,
istakavši da je protiv svih oblika nasilja.
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Pomo} za oboljelu k}erku
policajca Fahrudina Hukare

“Udru`enje Veterani policije 91-95” Op}ine Ilid`a je
provelo akciju pomo}i za teško oboljelu k}erku kolege
Fahrudina Hukare. ^lan udru`enja Fahrudin Hukara ima
teško oboljelu k}erku Nejru, ro|enu 2006.godine, koja je bila
hospitalizovana na Pedijatrijskoj klinici Klini~kog centra
Univerziteta u Sarajevu radi dijagnosti~kih pretraga i
lije~enja u periodu od jula do oktobra 2019. godine.
Konstatovana joj je dijagnoza: Hepatitis autoimmune typus
I, Cholangitis sclerosans, Cirrhosis hepatitis, Varices
oesophagei gr II/III, Lupus erythematosus systemicus,
Hyperthyreosis, Hyperglicaemia iatrogenica, Sy PSO in obs,
Scoliosis thorocalis dextroconvexa. Konzilij je zaklju~io da
joj je neophodna transplantacija jetre.

Operacioni zahvat se izvršio u Turskoj, a donor je bio
otac, aktivni policajac. Troškovi operacije su 60.000 eura koje
porodica nema. Otac, k}erka, majka i brat su u trenutku
pokretanja akcije prikupljanja nov~ane pomo}i ve} bili u
Turskoj. U akciji koja je trajala od 01. novembra -15. novem-
bra 2019. prikupljeno 1.550,00 KM, odnosno ukupno
upla}eno 1.750,00 KM na Fahrudinov transakcijski ra~un.

Odr`ana radionica na
temu “Ekologija za djecu
predškolskog i osnovnog

školskog uzrasta”

Uorganizaciji Ekološkog udru`enja “Aleja” realizovan
je projekat pod nazivom “Ekologija za djecu predškol-

skog i osnovno školskog uzrasta”. Projekat je realizovan 16.
novembra 2019. godine, u sali Druge osnovne škole u
Hrasnici. U~esnici projekta bili su u~enici Prve, Druge i
Devete osnovne škole i djeca predškolskog uzrasta.

U~esnici su uz prakti~an rad, saslušali i predavanje o
recikla`i, odnosno kako iskoristiti otpad u izradu korisnih
predmeta, koji se mogu koristiti u svakodnevnom `ivotu.
Na kraju su dodjeljeni pokloni i zahvalnice za sve
u~esnike. Projekat je finansirala Op}ina Ilid`a putem
Javnog poziva.

Op}ina Ilid`a ovakve projekte finansira ve} sedam god-
ina, u kojem je do sada u~estvovalo na stotine djece
predškolskog i osnovnog školskog uzrasta.Obilje`en Svjetski dan

borbe protiv dijabetesa
Udru`enje djece i omladine oboljelih od dijabetesa

Kantona Sarajevo, u~enici Tre}e osnovne škole Ilid`a i
roditelji su 14. novembra ispred zgrade Op}ine Ilid`a, uz
podršku na~elnika prof.dr. Senaida Memi}a organizovali
besplatno mjerenje še}era u krvi za sve zainteresovane |ake i
prolaznike. 

Iz Udru`enja su izrazili zahvalnost roditelji djece oboljele
od dijabetesa Op}inskom na~elniku koji podr`ava program
rada ovog Udru`enja kroz finansijske akcije i akcije
besplatnog mjerenja še}era u krvi. 

Svjetski dan borbe protiv dijabetesa obilje`ava se od
1991. godine, a utemeljile su ga Me|unarodna federacija
dijabeti~ara (IDF) i Svjetska zdravstvena organizacija (SZO).

Više od 425 miliona ljudi u svijetu trenutno `ivi sa dija-
betesom. Ve}ina ovih slu~ajeva je dijabetes tipa 2, koji se
mo`e pravilno tretirati i bolest dr`ati pod kontrolom kroz
redovnu fizi~ku aktivnost, zdravu i uravnote`enu ishranu,
promociju zdravog `ivotnog okru`enja i podršku porodice.

Cilj koji je Svjetska zdravstvena organizacija postavila u
pogledu širenja dijabetesa je zaustavljanje pojave ove bolesti,
dok su ciljevi za neke druge masovne nezarazne bolesti-
smanjenje broja oboljelih. 
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Eldin Bu~an pobjednik
šahovskog turnira 

Povodom Dana dr`avnosti Bosne i Hercegovine u MZ
Hrasnica I odr`an je šahovski turnir, na kojem je

u~estvovalo 13 igra~a. Prvo mjesto na turniru zauzeo je
Eldin Bu~an, drugi je bio Aziz ]osovi}, tre}e mjesto pripa-
lo je Ned`adu Dedi}u, Faruk Tahirovi} osvojio je ~etvrto
mjesto, a peti je bio Fahrudin ^olpa. Organizator turnira je
Šahovski klub “Ilid`a”. Igra~i su turnir igrali po Švi-
carskom sistemu od šest kola.

Odr`an turnir za invalidne
osobe „Ilid`a 2019“

T radicionalni sportski susret za invalidne osobe „Ilid`a
2019“ odr`an je 02. novembra u prostorijama MZ

Ilid`a Centar.
Turnir je odr`an u disciplinama streljaštva, šaha i pika-

da. U~eš}e je uzelo 65 takmi~ara, a najbolje rezultate ost-
varili su USRI „Ilid`a“ i „Novi Grad“. Na ovom sportskom
susretu u~estvovale su invalidne osobe iz Kantona Sarajevo
i Tuzle.

Folklorna sekcija prosvjetnih radnika koja uspješno radi
pri Udru`enju „Bašlija“ predstavljaju}i tradiciju u BiH

na me|unarodom polju, od 22 - 25. novembra 2019. godine
boravili su u Novom Sadu u gostima kod KUD „Prelo“
Èurug. Udru`enje “Bašlija” se predstavilo sa dvije kore-
ografije i sevdalinkom u izvo|enju vokalne solistice Iman
Paši}. U~esnici projekta bili su: D`emal Huri}, Irma Huri},

Elvira Karasofti}, Eldin Karasofti}, Iman Paši}, Muamera
Paši}, Hasena Dudo, Dina Br~i}, Ehlimana Imamovi}, Iman
Imamovi}, Sla|ana Vreji}, Ferida Brezac, Mirela ^uturi},
Aida Hajri}, Enesa Pavlovi}, Aida Nikši}, Marevac Sanela,
Podbi}anin Lejla. Pored koncerta imali su priliku da
dru`enje nastave kroz zajedni~ke sastanke, gdje }e razmijen-
iti iskustva za budu}u saradnju.

Udru`enje “Bašlija” u Novom Sadu



Butmirska cesta br. 12. Sarajevo, BiH • tel/fax. +387 33 637-580, centrala 775-600
www.opcinailidza.ba • E-mail: obrazovanje@opcinailidza.ba • Štampa: “Inelex“ d.o.o. • Tiraž: 2000

Š
es
t 
m
ed
al
ja
 z
a 
~l
an
ov
e 
K
K
 C
h
am
pi
on
 u
 S
lo
va
~k
oj
 

N
a 

M
e|

un
ar

od
no

m
 t

ur
ni

ru
 u

 S
lo

va
~k

oj
 -

 N
it

ra
, g

dj
e 

je
 b

il
o 

60
0 

ta
km

i~
ar

a 
iz

 1
1 

ze
m

al
ja

, ~
la

no
vi

 K
ar

at
e 

kl
ub

a 
C

ha
m

pi
on

 p
on

ov
o 

su
 b

il
i n

a 
vi

si
ni

 z
ad

at
ka

. M
ed

al
je

su
 o

sv
oj

il
i:

 D
av

ud
 M

uh
ov

i}
, S

in
an

 P
al

je
va

c,
 A

m
in

 K
li

no
, E

ld
ar

 T
al

ov
i}

, N
a|

a 
M

uh
ov

i}
 i

 A
fa

n 
Z

uk
i}

. 




